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The role of external factors in impeding the process of democratic change in the Arab region after 2011: The
Egyptian case study.
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Résumé
Cet article tente a étudier le theme des facteurs externes et leur rdle dans la reproduction de
I'autoritarisme dans la région arabe a la suite du mouvement populaire par la compréhension et ’analyse de la
politique occidentale envers la région arabe, et ce en nous projetant sur les différents réles et automatismes
extérieurs qui entravaient la voie du changement a travers les multiples étapes transitoires des Etats arabes par
la concentration sur la situation égyptienne. Ensuite, nous tenterons de mettre en avant des mécanismes pour
contréler ces interventions afin de pouvoir participer a la construction d’ une démocratie arabe découlant d’un

environnement interne dont la volonté des peuples arabes sera respectée pour le choix de ceux qui les
gouvernent.

Mots clés: Le Mouvement Arabe, Changement Politique, Facteur Externe, Démocratie, Autoritarisme.

Abstract

This article tries to study the theme of external factors and its role in reproducing the authoritarianism
within the Arab region after the popular movement, by understanding and analyzing Western policy towards the
Arab region, and emphasizing the Different roles and external mechanisms that have impeded the way of
political Change through the various transitional stages of the Arab states, focusing on the Egyptian situation,
and then trying to put forward mechanisms to control these interventions to participate in building an Arab
democracy which comes from internal environment, and by which, Arab people’s will be respected to make its

governor.

Key words: Arab Movement, Political Change, External Factor, Democracy, Authoritarianism.
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